
Slovo hejtmanky
Milé kolegyně, milí kolegové,
moc Vás všechny zdravím v tomto 
adventním čase do všech koutů 
Středočeského kraje. Věřím, že ve 
všech Vašich obcích a městech už svítí 
krásné vánoční stromečky a doufám, 
že i Vy sami máte trochu času si užít 
tu krásnou dobu, kdy se blíží Vánoce, 
ten čas setkávání s přáteli u svařáku 
nebo nealkoholického punče, kdy 
všude voní hřebíček a skořice. 
Kdybyste náhodou měli možnost si 
ve svém nabitém programu (a vím, že 

pro starostky a starosty prostě zvolnění před Vánocemi skoro neexistuje) najít chvilku 
času a chtěli „uprchnout“ ze všedních dní, tak ještě zbývá pár skvělých akcí z našeho 
Středočeského adventu. Tak mrkněte na SEM na program.
Ani u nás na kraji se čas nezastavil a nezní tu jen koledy a nevoní cukroví. I když 
nějaké z dílny našich úžasných středních škol už jsem ochutnala. Hlavní zprávy, co 
se připravuje, co se povedlo schválit, co nás čeká, se dočtete dále v tomto zpravodaji. 
Klíčové pro Vás určitě je, že se povedlo schválit rozpočet na příští rok. Za nás jako za 
kraj je významné, že plánujeme historicky nejvyšší investice z vlastních prostředků, 
a to ve výši dvou miliard. Pro Vás, myslím, že hodně důležité je, že opět otevřeme 
všechny fondy, na které jste zvyklí a z kterých čerpáte peníze pro své investiční 
i neinvestiční akce. A i když máme opět rozpočet velmi zodpovědně sestavený, tak 
fondy nekrátíme, naopak do spousty z nich poputují vyšší částky. Jen namátkou mě 
napadá, že třeba Fond prevence bude mít historicky nejvyšší alokaci a totéž platí pro 
Fond dobrovolných hasičů.
V této souvislosti mám pro Vás skvělou zprávu. Spustili jsme nový Elektronický 
dotační portál Středočeského kraje. Najdete ho na této adrese: 
https://dotace.stredoceskykraj.cz/.
Je přehledný, intuitivní a věřím, že se Vám díky němu budou žádosti o dotace 
podávat mnohem příjemněji a pohodlněji. Aktuálně – do 16. 12. – jsou tam 
otevřené programy fondů z kultury a cestovního ruchu. Tak pokud jste ještě 
nezažádali a máte to v plánu, je určitě nejvyšší čas!
A ještě jednu věc Vám chci napsat, než Vám popřeju hezké svátky. Absolutně přelomový 
byl pro kraj 1. prosinec, kdy vyjely na středočeské silnice noví autobusoví dopravci 
s moderními autobusy. Ty jsme vysoutěžili v historicky největší, a hlavně první 
transparentní soutěži na provoz autobusů v kraji. Jsou za tím tři roky práce, ale stálo to 
za to. Nejenže máte nyní k dispozici větší, klimatizované, nízkopodlažní autobusy, ale 
my díky soutěži ušetřili až 400 milionů  Co všechno se mění a změnilo a co tak velká 
změna obnáší, najdete pod TÍMTO ODKAZEM.
Vím a vnímám, že ne všude byl nebo ještě stále je přechod na nové dopravce 
hladký. Velké změny to s sebou přinášejí. Čtu na různých skupinách stížnosti, že 
nejezdí včas, protože ne všichni řidiči znají dobře své trasy a podobně. Ujišťuju Vás, 
že všechno řešíme s jednotlivými dopravci a věřím, že brzy se vše zajede a bude 
to fungovat bez problémů. Za komplikace se Vám chci omluvit. A hlavně, pokud 
máte připomínky nebo jakoukoliv zpětnou vazbu, tak určitě pište na info@pid.cz. 
Budeme moc rádi a pokusíme se nesrovnalosti napravit co nejrychleji.
Tak a teď už opravdu to přání: Užijte si Vánoce přesně tak, jak 
sami chcete – v kruhu rodiny, na dovolené u moře nebo na 
horách, či jakkoli jinak je Vám milé. Odpočiňte si, pokud to jen 
trochu půjde, protože určitě i rok 2025 bude velkou pracovní 
výzvou. Do něj Vám přeju hlavně hodně zdraví a velkou dávku 
štěstí. A moc se těším na to, že budeme spolupracovat, aby ten 
náš kraj byl zase o kousek lepším místem pro život.
Vaše  Petra Pecková

číslo 8/2024www.stredoceskykraj.cz
ONLINE ZPRAVODAJ PRO OBCE

Kraj spouští novou  
mobilní aplikaci  ������������������������2
Nominujte osobnosti na Ceny 
hejtmanky SK za rok 2024 ������������2
 
 
 
 
 
 
 
 FONDY ����������������� strana 3
Přehled dotací a fondů ����������������3
Kraj spustil nový elektronický 
dotační portál ����������������������������4

AKTUALITY ����������    strana 5
Je schválen nový rozpočet  
pro rok 2025 ������������������������������5
Nové sanitky pro středočeské 
záchranáře ��������������������������������5
 
 
 
 
 
 

Záchranka si na Vltavskou kaskádu 
pořídí nový člun �������������������������6
Na školy a školky půjde 
z Infrastrukturního fondu šedesát 
milionů korun ����������������������������6
Kraj přispěje na projekty, které 
pomáhají lidem se závislostmi po 
propuštění z vězení ���������������������6
Kraj podpoří poskytovatele soc� 
služeb návratnou finanční výpomocí 
ve výši téměř 118 milionů korun ����7
 
 
 
 
 
 

Na úhradu nákladů za energie 
poskytne kraj svým organizacím 
soc� služeb 8,5 milionů korun �������7
Hlavní turistická sezóna se ve 
středních Čechách vydařila ����������7

Z OBSAHU VYBÍRÁME

KRAJ NA VAŠÍ STRANĚ
Rada kraje schválila zařazení 
Karlštejna a Kačiny na Indikativní 
seznam ČR jako krok k zápisu na 
seznam UNESCO ������������������������� 8
 
 
 
 
 

NOVINKY  ZE
ZASTUPITELSTVA ��   strana 9
Krajští zastupitelé schválili 
poskytnutí finanční výpomoci ze 
Středočeského Fondu návratných 
finančních zdrojů ����������������������� 9
Zastupitelé odsouhlasili další 
finance na podporu projektu Obědy 
do škol �������������������������������������� 9
 
 
 
 
 
 

Celkem 23 milionů korun uvolní 
Středočeský kraj příští rok na 
projekty ze Středočeského Fondu 
prevence ����������������������������������� 9

Z DOPRAVY ������������strana 9
Kraj, Praha 6 i obce podporují 
zavedení nástupu všemi dveřmi do 
příměstských autobusů ��������������� 9
 
 
 
 
 
 

Stavební práce omezí provoz vlaků 
v úseku Zruč n� S� – Ledeč n� S ������ 9
Autobusová revoluce ve Středních 
Čechách - od 1� 12� 2024 začaly 
platit nové smlouvy s dopravci ����10

MOHLO BY 
SE HODIT �����������    strana 12
Středočeský advent �������������������12

https://stredoceskykraj.cz/web/urad/stredocesky-kraj/-/asset_publisher/ykru/blog/stredocesky-advent-2024-rozmanity-program-pro-vsechny-generace
https://pid.cz/autobusova-revoluce-ve-strednich-cechach-od-1-12-zacnou-platit-nove-smlouvy-s-dopravci


Online zpravodaj pro obce      číslo 8/20242
Středočeský kraj spouští novou mobilní aplikaci, 
své si v ní najde i vedení obcí

Nominujte osobnosti na Ceny hejtmanky Středočeského kraje za rok 2024

Středočeský kraj do kapsy, tak by se dala 
nazvat nová krajská mobilní aplikace� 
Uživatelé v ní naleznou rychlý přístup 
k aktualitám a novinkám v kraji, ale také 
například tipy na turistická místa či 
aktuální jízdní řády� Vyhrazena je zde také 
sekce pro samosprávy, kde vedení obcí 
nalezne přehledné publikace v digitální 
podobě� Uživatelům je k dispozici také 
funkce pohodlného čtení čtvrtletníku 
Středočech� Mobilní aplikace je k dispozici 
ke stažení na Google Play a App Store�

Hlavní stránka aplikace se dělí na dvě 
hlavní části – na Občana a Turistu� 
V sekci Občan naleznou uživatelé 
aktuální informace o fungování kraje, 
průvodce úřadem, kontakty na odpovědné 
úředníky a mnoho dalších užitečných 
funkcí� Pohodlně si například můžete 
přečíst informační čtvrtletník s funkcí 
takzvaného inteligentního čtení 
(umožnění čtení textu pro mobilní 
telefon)� „V aplikací mají Středočeši také 
aktuální informace o dopravě v kraji, a to 
díky propojení s PID. Pokud naši občané 
či turisté vyrazí poznávat střední Čechy, 
v sekci Turista je připravena interaktivní 

mapa, tipy na výlety i kulturní události, 
důležité kontakty v případě krizové situace 
anebo třeba přehled informačních center,“ 
vysvětluje středočeská hejtmanka Petra 
Pecková�
Při tvorbě aplikace bylo myšleno 
také na samosprávy, ve stejnojmenné 
sekci naleznou starostky a starostové 
elektronický zpravodaj pro obce či 
například metodický bulletin, který kraj 
pravidelně vydává. Nechybí ani termíny 
důležitých zasedání či propojení na 
platební portál Středočeského kraje. 
„Rozhodně spuštěním aplikace nekončíme 
s jejím vývojem. Jsme navíc prvním krajem, 
mimo hlavní město, který krajskou aplikaci 
spouští. Nadále ji budeme i na základě 
zpětné vazby z terénu neustále vylepšovat 
a přinášet tak její další praktická využití. 
A jak říkáme v našem propagačním videu 
– stáhněte si novou mobilní aplikaci 
Středočech ještě dnes a žijte s námi střední 
Čechy naplno,“ doplňuje Petra Pecková� 
Propagační video je k dispozici na 
YouTube kanále Středočeského kraje.

Středočeský kraj vyhlásil další ročník Ceny hejtmanky� Ocenění se uděluje za 
vynikající občanské zásluhy o rozvoj Středočeského kraje a jiné výjimečné 
činy� Oceněné osobnosti musí být spjaté se Středočeským krajem – buď se 
zde narodily, žijí zde, nebo je s krajem spojené jejich působení, život nebo dílo� 
Nominace mohou lidé podávat až do konce letošního roku�
„Je důležité připomínat, že mezi námi žijí výjimečné osobnosti, které svým 
přístupem a nasazením mohou být inspirací pro ostatní. Ať už jde o veřejně 
známé tváře, nebo o lidi, které zná jen nejbližší okolí. Už samotná nominace 
na Cenu hejtmanky je uznáním a oceněním toho, co takový člověk dělá pro 
ostatní. Za každou nominací bývá silný příběh, který rádi předáváme dál. 
Děkuji všem, kdo svého kandidáta na ocenění navrhnou,“ uvedla hejtmanka 
Petra Pecková� 
Cena hejtmanky je udělována v těchto kategoriích:
l Společenská odpovědnost a hrdinský čin
l Kultura 
l Sport 
l Vzdělávání 
l Věda a výzkum
l Pracovník veřejného sektoru
l Podnikatelka / podnikatel 
l Cena veřejnosti

Cena hejtmanky Středočeského kraje je udělována fyzickým osobám bez 
věkového omezení a lze ji udělit i in memoriam� Nejjednodušší cestou, jak 
někoho nominovat, je vyplnit formulář na TOMTO ODKAZU� I nadále je možné 
zasílat na adresu Krajského úřadu Středočeského kraje vytištěné vyplněné 
formuláře, které lidé najdou na webových stránkách kraje� Nominace je možné 
podávat od 4� listopadu do 31� prosince 2024�

Všechny řádně podané nominace budou předloženy hodnotící komisi, 
složené ze členů Rady Středočeského kraje, zástupců zastupitelských klubů 
a odborníků z jednotlivých oblastí� V kategorii Cena veřejnosti rozhodují 
lidé hlasováním na webu kraje ze všech řádně podaných návrhů� Vítězové 
jednotlivých kategorií budou vyhlášeni na jaře příštího roku na slavnostním 
ceremoniálu�

https://play.google.com/store/apps/details?id=com.appsisto.stredocech&hl=cs&pli=1
https://apps.apple.com/us/app/st%C5%99edo%C4%8Dech/id6502988402
https://www.youtube.com/watch?v=8CGgvm49fQ0&t=3s
https://www.youtube.com/watch?v=8CGgvm49fQ0&t=3s
https://stredoceskykraj.cz/web/urad/cena-hejtmank
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WEBINÁŘE
Tyto webináře 
jsou zdarma a jsou 
vedeny odborníky, 
se kterými můžete 
diskutovat a téma 
dopodrobna 
rozebírat� 
V případě, že jste 
nestihli některý 
z webinářů živě 
nebo si chcete jen 
připomenout jeho 
obsah, záznamy je 
možné sledovat 
ZDE� A stále platí, máte-li téma, které vám leží na 
srdci, neváhejte a napište nám na obce@kr-s.cz. 
Archiv videí z webinářů najdete ZDE. Prezentace 
z webinářů najdete ZDE.

Jedním z úkolů a povinností krajského úřadu je poskytovat 
metodickou a odbornou pomoc obcím, městům a městysům� 
Veškeré potřebné informace přinášíme od konce minulého roku 
v přehledné elektronické publikaci, která je zástupcům obcí 
v pravidelných intervalech zasílána� „Cílem bulletinu je shrnout 
a upozornit 
na metodiky 
k nově 
publikovaným 
právním 
předpisům ve 
Sbírce zákonů 
a další důležité 
informace, 
které jsou 
pro efektivní 
fungování 
obcí potřeba,“ 
vysvětluje 
ředitel KÚSK 
Honza Louška� 
Bulletin 
si můžete 
stahnout ZDE.

Krajský úřad poskytuje 
obcím metodickou pomoc! 

Zajímají vás souhrnné informace o resortu 
zdravotnictví, územního rozvoje, školství, dopravy 
nebo památkové péče či ostatních oblastí? Vyšla 
Výroční zpráva Středočeského kraje za rok 2023� 
V digitální podobě ji lze stáhnout ZDE�

Dotace a fondy

Kraj spustil nový elektronický dotační portál
Středočeský kraj spustil nový elektronický dotační 
portál (EDP) pro finanční podporu z rozpočtu 
Středočeského kraje� Prostřednictvím EDP na 
webu https://dotace.stredoceskykraj.cz je 
možné podávat žádosti o poskytnutí dotací, 

darů a návratných finančních výpomocí v rámci 
jednotlivých pravidel a programů�
Každoročně jsou vypsány programy a pravidla pro 
poskytování dotací, které jsou prioritně zaměřeny 
na vyvážený rozvoj Středočeského kraje� První 

příjem žádostí výzev prostřednictvím nového 
elektronického dotačního portálu bude zahájen 
dne 25� 11� 2024 v oblasti kultury na podporu:
l významných kulturních, společenských 
a sportovních akcí přispívajících k rozvoji 

https://vimeo.com/user117471422/videos
https://vimeo.com/user117471422/videos
https://stredoceskykraj.cz/web/urad/webinare
https://stredoceskykraj.cz/web/urad/metodika-obcim
https://dotace.stredoceskykraj.cz
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PŘEHLED DOTACÍ A FONDŮ
Prostřednictvím této centrální internetové aplikace je možné podávat 
žádosti o poskytnutí dotací prostřednictvím veřejnoprávní smlouvy 
podle VŠECH Pravidel a Programů pro poskytování dotací z rozpočtu 
Středočeského kraje� CENTRÁLNÍ INTERNETOVÁ APLIKACE�

Centrální místo služeb je základní stavební prvek celé komunikační 
infrastruktury veřejné správy� Je to systém vzájemného, řízeného 
a bezpečného propojování subjektů veřejné a státní správy, dále 
zajišťuje komunikaci subjektů veřejné a státní správy s jinými 
subjekty ve vnějších sítích, jakými jsou Internet nebo komunikační 
infrastruktura EU�
Laicky řečeno, bude umožňovat, aby každý zaměstnanec a úředník 

veřejné správy získal prostřednictvím CMS efektivnější přístup 
k informacím, na které má podle platné právní úpravy nárok� 
Obce s rozšířenou působností (ORP) byly do CMS připojeny 
v průběhu let 2020–2021� Do 31.12.2024 jsou ORP povinna 
zahájit veškerou komunikaci na služby eGovernmentu výhradně 
prostřednictvím CMS.
Více informací naleznete ZDE�

Centrální místo služeb (CMS)

l cestovního ruchu pro rok 2025
l kultury pro rok 2025
l základních knihoven pro rok 2025
l turistických informačních center pro rok 2025�
Příjem žádostí bude otevřen do 16. 12. 2024.
Pro žadatele do prvních výzev byly sestaveny 
informativní instruktážní webináře, které se 

uskutečnily ve dnech 21� a 22� 11� 2024� Jejich 
hlavním cílem bylo seznámit potenciální 
žadatele s principem a funkcionalitami nového 
elektronického portálu, postupem při zakládání 
a následném odeslání žádosti a také podmínkami 
konkrétních nejbližších výzev�
Po začátku roku 2025 budou na webovém portálu 

EDP jednotlivě vypisovány další dotační tituly 
z ostatních podporovaných oblastí včetně uvedení 
termínu zahájení příjmu příslušných žádostí� 
Veškeré informace budou postupně zveřejňovány 
na webových stránkách Středočeského kraje 
u jednotlivých fondů podle postupného 
schvalování programů v orgánech kraje�

Fondy a dotace

l Program 2025 pro poskytování dotací na podporu turistických 
informačních center Středočeského kraje z rozpočtu Středočeského 
kraje ze Středočeského Fondu podpory cestovního ruchu. Lhůta pro 
podání žádostí je stanovena: od 25� 11� 2024 od 8:00 hodin do 16� 12� 2024 
do 12:00 hodin

l Program 2025 pro poskytování jednoleté dotace v roce 2025 a pro 
víceleté dotace na léta 2026–2027 na podporu významných kulturních, 
společenských a sportovních akcí přispívajících k rozvoji cestovního 
ruchu z rozpočtu Středočeského kraje ze Středočeského Fondu podpory 
cestovního ruchu. Lhůta pro podání žádostí je stanovena: od 25� 11� 2024 
od 8:00 hodin do 16� 12� 2024 do 12:00 hodin

l Program 2025 pro poskytování dotací na podporu základních 
knihoven z rozpočtu Středočeského kraje ze Středočeského Fondu 
kultury a obnovy památek. Lhůta pro podávání žádostí je stanovena: od 
25� 11� 2024 od 8:00 hodin do 16� 12� 2024 do 12:00 hodin

DOTACE AKTIVNÍ

DOTACE PŘIPRAVOVANÉ

l Program 2025 pro poskytování dotací na podporu kultury z rozpočtu 
Středočeského kraje ze Středočeského Fondu kultury a obnovy památek. 
Lhůta pro podávání žádostí je stanovena: od 25� 11� 2024 od 8:00 hodin do 16� 
12� 2024 do 12:00 hodin

l Celkem 23 milionů korun uvolní Středočeský kraj příští rok na projekty ze 
Středočeského Fondu prevence� Lhůta pro podání žádostí je stanovena od  
15� ledna 2025 od 09:00 hodin do 30� ledna 2025 do 15:00 hodin�

l Poskytovatelé sociálních služeb získají návratnou finanční výpomoc ve 
výši téměř 118 milionů korun� O návratnou finanční výpomoc mohli požádat 
všichni poskytovatelé sociálních služeb zařazení v Síti sociálních služeb 
ve Středočeském kraji� Mezi hlavní příjemce patří neziskové organizace 
a příspěvkové organizace měst a obcí, které často čelí výzvám v zajištění 
potřebného financování pro své zaměstnance� Tato výpomoc není určena 
pro krajské příspěvkové organizace v sociální oblasti, ty jsou financovány 
z provozních příspěvků od kraje� Poskytnuté prostředky budou poskytovatelé 
sociálních služeb povinni vrátit do 30 dnů od obdržení dotačních financí 
určených na rok 2025, nejpozději však do 31� května 2024�

l Na úhradu nákladů za energie poskytne Středočeský kraj svým organizacím 
sociálních služeb 8,5 milionu korun�

https://dotace.kr-stredocesky.cz/ku-dotace-application/
https://www.mvcr.cz/clanek/komunikacni-infrastruktura-verejne-spravy-a-centralni-misto-sluzeb-584441.aspx?q=Y2hudW09NA%3D%3D
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Aktuality

Zastupitelstvo Středočeského kraje na svém prosincovém zasedání 
schválilo rozpočet Středočeského kraje pro rok 2025, který počítá 
s příjmy 50,9 miliard Kč a výdaji stanovenými na více než 52,3 miliard 
Kč. Rozdíl mezi výdaji a příjmy ve výši 1,4 miliard Kč je pokryt zapojením 
přijatých bankovních úvěrů a zůstatku hospodaření z minulého roku, 
zároveň je snížen o splátky přijatých úvěrů kraje. Sestavený rozpočet 
reflektuje předpokládaný mírný hospodářský růst. Daňové příjmy kraje 
návrh rozpočtu pro příští rok předpokládá vyšší o zhruba 3,3 % oproti 
schválenému rozpočtu 2024.
Návrh rozpočtu celkových příjmů (bez financování) na rok 2025 je proti 
schválenému rozpočtu roku 2024 vyšší o 3,1 miliardy Kč, což představuje 
zvýšení o 6,5 %� „Nárůst je způsoben především zvýšením daňových příjmů 
s ohledem na ekonomickou situaci a přijatými transfery ze státního 
rozpočtu,“ vysvětluje náměstek pro oblast financí Michael Kašpar s tím, že 
výdaje kraje (bez financování) byly oproti schválenému rozpočtu roku 2024 
navýšeny o 5,7 %� „Mezi priority rozpočtu patří kromě zajištění financování 
základních činností kraje a jím zřízených a založených organizací také 
důraz na investiční rozvoj s využitím vlastních zdrojů kraje a úvěrových 
zdrojů Evropské investiční banky či maximální využití finančních prostředků 
z Evropské unie a dalších finančních mechanismů v návaznosti na průběh 
aktuálního programového období,“ dodává náměstek Kašpar�
V rámci rozpočtu se počítá s vytvořením specifických rezerv pro krytí výdajů, 
které pravděpodobně nastanou, avšak jejich přesná výše není dopředu známa� 
„Jedná se především o zajištění finančního krytí modernizace nemocnic 
založených Středočeským krajem a dodatečných výdajů na dopravní 
obslužnost v kraji. Tyto prostředky budou zajištěny z vlastních zdrojů,“ 
upřesňuje náměstek�
Rozdíl mezi výdaji a příjmy je pokryt financováním, a to zapojením 
bankovních úvěrů ve výši 1,7 miliard Kč, zapojením zůstatku hospodaření 

z minulého roku ve výši 10 milionů Kč a ve financování snížen o splátky 
přijatých úvěrů kraje ve výši 0,3 miliard Kč� Po zapojení financování je 
zdrojová a výdajová část ve výši 52,6 miliard korun� V souladu se zákonem 
o pravidlech rozpočtové odpovědnosti, hospodaří Středočeský kraj v zájmu 
zdravých a udržitelných financí tak, aby výše jeho dluhu nepřekročila 
k rozvahovému dni 60 % průměru jeho příjmů za poslední 4 rozpočtové 
roky� Návrh rozpočtu na rok 2025 je sestaven tak, že výše tohoto ukazatele 
činí 9,65 %�

Zastupitelé schválili rozpočet na rok 2025. Reflektuje předpokládaný mírný hospodářský růst

Nové sanitky pro středočeské záchranáře
Středočeská záchranná služba slavnostně uvedla 
do provozu 15 nových sanitních vozů� Všechny 
jsou určené pro výjezdové skupiny rychlé 
zdravotnické pomoci�
Sanitní vozy značky Volkswagen Transporter 
zamíří na stanoviště v celém kraji� Nové vozy 
budou sloužit ve Voticích, Zdicích, Čáslavi, 
Uhlířských Janovicích, Městci Králové, Lysé nad 
Labem, Říčanech, Příbrami, Sedlčanech, Březnici, 

Zdibech, Kladně, Berouně a Českém Brodě�
„Na středočeskou zdravotnickou záchrannou službu 
je vždycky spolehnutí a my chceme, aby spolehlivá 
byla i její technika. Nové sanitky jsou perfektně 
vybavené tak, aby se záchranáři mohli věnovat 
tomu nejdůležitějšímu, a sice záchraně lidských 
životů. Děkuji za jejich nasazení a profesionální 
práci a přeji, aby co nejvíce výjezdů mělo šťastný 
konec,“ popřála záchranářům hejtmanka Petra 
Pecková� Všechny vozy jsou vybaveny transportní 
technikou, transportními nosítky a křesly 
s pásovým systémem umožňujícím snadný pohyb 
po schodech� Ve výbavě mají také nejmodernější 
přístrojovou techniku, například přístroje na 
připojení na umělou plicní ventilaci, defibrilátory, 
odsávačky, injekční dávkovače� Jsou vybavené 
IT technologií pro mobilní zadávání elektronické 
dokumentace� „V plánované obnově vozového 
parku budeme i nadále pokračovat. V současné 
době soutěžíme dalších 25 vozidel, která by měla 
být uvedena do provozu v letech 2025 a 2026,“ 
uvedl ředitel Zdravotnické záchranné služby 
Středočeského kraje MUDr� Pavel Rusý� „Jak stále 
zdůrazňuji, obměna vozového parku záchranky je 

nikdy nekončící příběh a zajištění jejího hladkého 
průběhu není úkolem nejsnadnějším. Jsem tak 
moc rád, že si dnes naše záchranka mohla převzít 
stejně jako na začátku tohoto roku dalších 15 
nových sanitních vozů. Pevně věřím, že se nám 
podaří v tomto trendu pokračovat i v příštích 
letech,“ uvedl náměstek pro oblast zdravotnictví 
Středočeského kraje Ing� Pavel Pavlík�
Patnáct nových sanitek bylo pořízeno za téměř 
69 milionů korun, přičemž 85 % nákladů pokryla 
evropská dotace z Integrovaného regionálního 
operačního programu (IROP)�

Nové sanitky na výstavišti v Lysé nad Labem 
slavnostně předali hejtmanka Petra Pecková 
a náměstek pro oblast zdravotnictví Pavel Pavlík.
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Středočeská záchranná služba bude mít 
k dispozici člun pro zásahy na Vltavské kaskádě� 
Pořízení plavidla dnes schválila rada kraje� 
Předpokládaná cena je 4,5 milionu korun�
„Pořízením vybaveného člunu dojde 
k zefektivnění poskytování přednemocniční 
neodkladné péče v okolí vodních zdrojů. 
Plavidlo bude využíváno při reálných 
výjezdech k událostem na vodě, které 
jsou svým charakterem specifické, ale 
také při taktických cvičeních se složkami 
Integrovaného záchranného systému a při 
výcvikových akcích zdravotnické záchranné 
služby,“ uvedl náměstek hejtmanky pro oblast 
zdravotnictví Pavel Pavlík�
Motorový člun musí mít speciální úpravy, 
aby mohl být využíván jako záchranářský� 
Kapacita by měla být šest osob, paluba musí 
mít protiskluzovou úpravu, a musí být obchozí 

z obou stran kajuty od zadního prostoru až 
k přídi, aby měli záchranáři dobrý přístup 
k pacientovi�
Pro středočeskou záchrannou službu bude nový 
člun již druhým plavidlem� Letos před letními 
prázdninami začal sloužit člun pro oblast 

Slapské přehrady� „Obyvatelé i návštěvníci kraje 
musí mít jistotu, že v případě potřeby dostanou 
včasnou péči. Kvalitně vybavená moderní 
plavidla jsou spolehlivá a přispějí nejen k pocitu 
bezpečí, ale hlavně k rychlému zásahu v případě 
nouze,“ doplnil Pavel Pavlík�

Kraj přispěje na projekty, které pomáhají lidem se závislostmi po propuštění z vězení
Středočeský kraj podpoří dva projekty 
zaměřené na pomoc lidem se závislostmi, 
kteří jsou ve vězení nebo byli po výkonu 
trestu propuštěni na svobodu� Na každý 
projekt kraj přispěje částkou 100 000 korun� 

Nymburská organizace Laxus, z. ú. 
realizuje projekt „Adiktologické služby 
ve vězení“, společnost Magdaléna, 
o.p.s. z Mníšku pod Brdy projekt „Case 
management program pro osoby závislé 
na návykových látkách a návykovém 
chování poskytovaný ve výkonu trestu 
odnětí svobody a po výstupu z vězení“�

„Obě organizace mají dlouholeté odborné 
zkušenosti v této oblasti. Společnost 
Magdaléna více než 10 let intenzivně 
spolupracuje s Věznicí Příbram, Laxus 
s věznicemi Jiřice a Vinařice. Lidé, kteří 
byli před nástupem do vězení závislí na 
psychoaktivních látkách nebo měli v tomto 
směru rizikové chování, mají obvykle bez 
odborné pomoci velké problémy se zařazením 
do společnosti. Projekty se proto zaměřují 
na zajištění systematické podpory, která jim 
pomáhá s bezpečným přechodem do běžného 
života,“ uvedla hejtmanka Petra Pecková�

Středočeská záchranka si pořídí člun pro zásahy na Vltavské kaskádě

Šedesát milionů korun poputuje na úpravy či výstavbu nových mateřských 
a základních škol� Radní na svém dnešním zasedání projednali seznam 
žadatelů a doporučili dotace zastupitelům schválit� Nová škola vyroste 
například v Drahelčicích�
Horoměřice, Kralupy nad Vltavou, Ohrobec, Škvorec, Veleň a dobrovolný 
svazek obcí Modrý vrch by mohly od kraje získat dohromady šedesát 
milionů korun na úpravy současných anebo výstavbu nových mateřských či 
základních škol� 
„Byť nejsme zřizovateli mateřských ani základních škol, chceme obce finančně 
podpořit a snížit jejich finanční zátěž. Jde přeci o náročné projekty v oblasti 
rozvoje a obnovy regionálního školství,“ vysvětluje Jan Skopeček, náměstek 
hejtmanky pro oblast regionálního rozvoje, územního plánování, dotací 
a sportu a pokračuje: „Dotace je možné poskytnout na projekty, které splňují 
účel vymezený v tematickém zadání Podpora rozvoje a obnovy základních 
a mateřských škol. Tyto projekty musí být zároveň spolufinancovány z jiných 
veřejných zdrojů. Typicky z ministerstev školství a pro místní rozvoj anebo ze 
Státního fondu životního prostředí.“
Peníze by tedy mohl kraj poskytnout Horoměřicím, které chtějí postavit nový 
pavilonu ZŠ, Kralupy nad Vltavou chtějí zahájit I� etapu přestavby starého 
učiliště na základní školu, v Ohrobci mají v plánu zahájit výstavbu II� stupně 
ZŠ v listopadu 2024, ve Škvorci budou budovat mateřskou školu, ve Veleni 
chystají přístavbu základní školy a dobrovolný svazek obcí Modrý vrch 
(Drahelčice a Úhonice) začne budovat zcela novou základní školu�

Na školy a školky půjde z krajského Infrastrukturního fondu šedesát milionů korun

 Jan Skopeček diskutuje s dětmi v mateřské školce.

Hejtmanka Petra Pecková při slavnostním otevření 
sociálního zařízení následné péče Magdaléna o.p.s. 
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Celkem 42 organizací, které zajišťují 129 
sociálních služeb po celém kraji, by si tak mohlo 
rozdělit téměř 118 milionů korun� Finanční 
výpomoc je určena k překlenutí období, než 
poskytovatelé obdrží finanční prostředky 
z dotačních programů, které bývají dostupné až ke 
konci prvního čtvrtletí nového roku� 
Poskytování návratné finanční výpomoci je 
součástí dlouhodobé podpory, kterou kraj 
poskytovatelům sociálních služeb věnuje, aby 
mohli stabilně a kvalitně zajišťovat péči pro 
seniory, osoby se zdravotním postižením a další 
skupiny osob odkázaných na pomoc sociálních 
služeb� Radní pro sociální oblast Martin Hrabánek 
vysvětluje: „Sociální služby jsou klíčové pro naši 
společnost a je nepřijatelné, aby jejich provoz byl 
ohrožen kvůli výpadku financování na začátku 
roku. Návratná výpomoc pomáhá organizacím 
překlenout toto kritické období a zajistit, že 
služby pro ty nejpotřebnější budou pokračovat bez 
omezení.“
O návratnou finanční výpomoc mohli požádat 
všichni poskytovatelé sociálních služeb zařazení 

v Síti sociálních služeb ve Středočeském kraji� 
Mezi hlavní příjemce patří neziskové organizace 
a příspěvkové organizace měst a obcí, které 
často čelí výzvám v zajištění potřebného 
financování pro své zaměstnance� Tato výpomoc 
není určena pro krajské příspěvkové organizace 

v sociální oblasti, ty jsou financovány 
z provozních příspěvků od kraje� Poskytnuté 
prostředky budou poskytovatelé sociálních 
služeb povinni vrátit do 30 dnů od obdržení 
dotačních financí určených na rok 2025, 
nejpozději však do 31� května 2024�

Středočeský kraj podpoří poskytovatele sociálních služeb návratnou finanční výpomocí 
ve výši téměř 118 milionů korun

Radní pro sociální oblast Martin Hrabánek při návštěve DS Vojkov.

Hlavní turistická sezóna se ve středních Čechách vydařila
Přestože celkově došlo ve třetím čtvrtletí 
v celé ČR ke snížení počtu turistů, ve středních 
Čechách se podařilo udržet nadále rekordní 
čísla i přes velmi mírný pokles návštěvníků� 
Podle údajů Českého statistického úřadu, 
který zveřejnil počty návštěvníků hromadných 
ubytovacích zařízení (HUZ) ve Středočeském 
kraji, přijelo do regionu v hlavní turistické 
sezóně522,9 tisíc návštěvníků, což je pouze 
o 0,1% méně, než přijelo v roce 2023� 
Návštěvnost byla druhá nejvyšší od roku 2012 
a v porovnání s předcovidovým obdobím se 
zvýšila o 15 %� Zvýšil se i počet nerezidentů, 
kterých přijelo o 5,6% více� Mezi hlavní 

zdrojové trhy patřilo Německo, Slovensko 
a Polsko�
„Střední Čechy mají jednoznačně co nabídnout, 
což dlouhodobě potvrzují  čísla návštěvnosti. 
Těší mě, že společně s partnery nadále 
pracujeme na tom, abychom nejen tuzemským, 
ale i zahraničním návštěvníkům ukazovali krásy 
našeho kraje,“ uvádí radní pro oblast kultury, 
památkové péče a cestovního ruchu Václav 
Švenda� Nejvíce návštěvníků zaznamenaly 
střední Čechy v srpnu, delší pobyty však turisté 
uskutečňovali v červenci� Srpen se v počtu 
hostů dostal před červenec po čtyřech letech, 
naposledy tomu bylo v roce 2020� V září se 

projevil pokles návštěvnosti o desetinu, 
i přesto se jednalo o druhou nejvyšší zářijovou 
návštěvnost za posledních dvanáct let� Osm 
z deseti hostů byli návštěvníci z Česka� 
Střední Čechy si v uvedeném čtvrtletí 
nejčastěji vybírali jako svou dovolenkovou 
destinaci cestovatelé ze sousedních zemí 
– Německo, Slovensko, Polsko a Rakousko� 
Z těchto zemí zamířilo do středních Čech 
téměř 59 tisíc turistů�
Největší nárůst se projevil u hostů z Rakouska, 
kterých přijelo meziročně o 15% více� Z první 
desítky zdrojových trhů zaznamenal kraj 
nárůst u turistů z Velké Británie a Severního 

Na úhradu nákladů za energie poskytne Středočeský kraj svým organizacím sociálních služeb 8,5 milionu korun
Rada Středočeského kraje schválila již 
druhý příspěvek pro příspěvkové organizace 
poskytující sociální služby� Prostředky 
ve výši 8,5 milionu korun jsou určeny na 
pokrytí zvýšených nákladů na energie� 
Jedná se již o druhý příspěvek� Celkově kraj 
organizacím poskytujícím sociální služby 
na úhradu zvýšených nákladů v roce 2024 
vyplatil 19,6 milionu korun�
V letošním roce v srpnu kraj poskytl první 
příspěvek ve výši 11,2 milionu korun, 
celková podpora organizací v oblasti 
energií tedy činí 19,6 milionu korun� 
Pomoc obdrželo celkem 31 příspěvkových 
organizací, které tak získaly prostředky 
na úhradu provozních nákladů za energie� 

Radní pro sociální oblast Martin Hrabánek 
uvedl: „Naše příspěvkové organizace hrají 
klíčovou roli v péči o seniory, osoby se 
zdravotním postižením i další potřebné, 
a proto je pro nás prioritou zajistit jim 
dostatečné zázemí pro jejich činnost. 
Příspěvek na dofinancování nákladů za 
energie jim pomůže udržet provozní stabilitu 
a zároveň zajistit dostatek financí na udržení 
kvality poskytovaných služeb.“
V rozpočtu Středočeského kraje na rok 
2024 bylo na běžné výdaje sociálních věcí 
vyčleněno celkem 535 milionu korun, 
přičemž na výdaje spojené s energiemi pro 
příspěvkové organizace byla určena částka 
téměř 91 milionu korun�
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Irska (+38%) a Spojených států (+20%)� 
O 18% poklesl příjezd turistů z Nizozemského 
království� „Jen v letošním roce jsme se dosud 
podíleli na přípravě nebo organizovali 38 press 
a fam tripů. Celkem do regionu přijelo více než 
100 novinářů z 18 zemí světa. Na Slovensku 
a v Polsku jsme letos na jaře a v létě spustili 
imageovou outdoorovou kampaň na podporu 
turismu ve středních Čechách. Destinace tak 
byla vidět například na varšavském letišti 
nebo na nově zrekonstruovaném bratislavském 
autobusovém nádraží Nivy,“ doplnil Jakub 
Kulhánek, ředitel Středočeské centrály 
cestovního ruchu�
Meziroční pokles se projevil u počtu 
přenocování, který se snížil o 1,4 %, což bylo 
způsobeno úbytkem tuzemských návštěvníků� 
Mezi nejčastější hosty ubytovacích zařízení 
ve Středočeském kraji i nadále patřili domácí 
návštěvníci� Těch se ubytovalo o 5,9 tisíc 
méně než ve stejném období předchozího 
roku� Hostů přijíždějících ze zahraničí 
přijelo do kraje naopak o 5,4 tisíc více, což 
představovalo 5,7% meziroční nárůst�
Průměrně zůstával jeden host ve středních 
Čechách 2,56 nocí� Průměrná doba pobytu 
tak klesla druhým rokem po sobě na nejkratší 
hodnotu za posledních dvanáct let�  Jde 
o globální trend, který se nevyhýbá ani 
Středočeskému kraji� Nejdéle zůstávali 

turisté ubytováni v měsíci červenci (2,80 
nocí), v srpnu (2,62 nocí) a nejkratší pobyt 
vykázali hosté v září (2,10)� „Září bývá obvykle 
nejslabším měsícem třetího čtvrtletí. Přesto 
je vidět, že letošní prázdniny i začátek babího 
léta byly úspěšné. V květnu jsme také spustili 
nový produkt cestovního ruchu Pustit k vodě, 
který lákal turisty nejenom na vodu, ale i na 
zážitky a výlety okolo vody. V této kampani 
budeme pokračovat i příští rok. Jsme rádi, 
že se do regionu povedlo přilákat zahraniční 
hosty, kteří jsou pro kraj z hlediska ekonomiky 
velmi přínosní. I nadále budeme pracovat na 

zviditelnění regionu, zejména na klíčových 
trzích,“ dodal Jakub Kulhánek�
Pozn. k analýze ČSÚ: Do celkových výsledků 
návštěvnosti jsou započítány údaje týkající 
se ukrajinských státních příslušníků, kteří si 
ubytování hradili sami. Vzhledem k válečnému 
konfliktu na Ukrajině však nebylo ve všech 
případech možné na straně provozovatelů 
ubytovacích zařízení rozlišit, zda jde o turistu 
či uprchlíka. Do počtu návštěvníků tak mohly 
být započítány i osoby, které nelze objektivně 
považovat za účastníka cestovního ruchu dle 
mezinárodních doporučení.

Radní pro kulturu a cestovní ruch Václav Švenda při obnově turistického značení v Brdech.

Rada kraje schválila zařazení Karlštejna a Kačiny na Indikativní seznam ČR jako 
krok k zápisu na seznam UNESCO
Rada Středočeského kraje schválila návrh na zařazení hradu Karlštejn 
a zámku Kačina na Indikativní seznam České republiky, což je klíčový 
krok k jejich budoucí nominaci na Seznam světového dědictví UNESCO� 
Současně radní udělili souhlas ke spolupráci s Karlovarským krajem na 
zpracování podkladů pro mezinárodní projekt „Keltská Evropa: Evropská 
nadregionální mocenská centra doby železné“, do něhož jsou zahrnuty 
také významné archeologické lokality na území Středočeského kraje�
Radní souhlasili k zařazení hradu Karlštejn a zámku Kačina na 
Indikativní seznam České republiky a současně udělili také souhlas 
k zapojení významných středočeských keltských lokalit Závist u dolních 
Břežan a oppidum Hradiště ve Stradonicích do mezinárodního projektu 

„Keltská Evropa: Evropská nadregionální mocenská centra doby 
železné“, který usiluje o nominaci evropských archeologických lokalit 
na Indikativní seznam UNESCO� Tento mezinárodní projekt propojuje 
památky spojené s keltskou kulturou a zdůrazňuje jejich nadregionální 
význam jako příklad vzájemného kulturního propojení v době železné� 
„Zařazení našich památek na Indikativní seznam ČR je klíčové pro jejich 
budoucí zápis na seznam UNESCO. Karlštejn, Kačina i keltská oppida jsou 
unikátními symboly Středočeského kraje, které si zaslouží mezinárodní 
uznání. Tyto projekty zároveň přispívají k ochraně a prezentaci našeho 
kulturního dědictví a k rozvoji cestovního ruchu,“ zdůraznil radní pro 
oblast kultury, památkové péče a cestovního ruchu Václav Švenda�
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l Krajští zastupitelé schválili poskytnutí individuální návratné finanční 
výpomoci ze Středočeského Fondu návratných finančních zdrojů třem 
obcím� Prostředky v celkové výši 9,2 milionu korun půjdou obcím 
Zaječov, Měšice a Podolanka�
l Zastupitelé odsouhlasili další finance na podporu projektu Obědy 
do škol v celkové částce 340 400 Kč� Cílem projektu, který zastřešuje 
Ministerstvo práce a sociálních věcí ČR (MPSV ČR), je zabezpečit 
bezplatné školní stravování pro děti ve věku od 2 do 26 let, kterým 
jejich rodinná finanční situace nedovoluje zajistit dětem školní 
stravování�

l Celkem 23 milionů korun uvolní Středočeský kraj příští rok na 
projekty ze Středočeského Fondu prevence� Program 2025 pro 
poskytování dotací, jehož celkový objem je 22 mil� Kč, schválilo krajské 
zastupitelstvo� O příspěvky budou moci jednotlivé subjekty žádat 
v rámci tematických zadání Primární prevence, Prevence kriminality 
a Adiktologické služby� Zbývající 1 mil� Kč je určen na průběžné 
financování selektivní a indikované primární prevence v rámci 
samostatných Pravidel, schválených krajskou radou již 14� listopadu 
2024� Ve srovnání s rokem 2024 je na příští rok ve fondu o 8 milionů 
korun více�

Krátce ze zastupitelstva

Info z dopravy
Vybrané kontakty z odboru dopravy:

 Veřejná mobilita  Silniční hospodářství
  Veřejná doprava 257 280 822 Nákladní doprava + dopravci 257 280 709
 Železniční doprava 257 280 822 Dopravně správní agendy 257 280 106
 P + R  257 280 541 Pozemní komunikace 257 280 717
 Cyklodoprava 257 280 541 Zimní údržba 257 280 717
 IDSK 720 025 631 KSÚS 702 265 035  

Středočeský kraj, Praha 6 i obce podporují zavedení nástupu všemi dveřmi do příměstských autobusů
Zastupitelský sál Prahy 6 hostil setkání 
představitelek a představitelů středočeských obcí 
přiléhajících k severozápadnímu okraji Prahy, 
zástupců Prahy 6, zástupců hlavního města Prahy, 
zástupců organizátorů dopravy ROPID a IDSK 
a Středočeského kraje� Tématem byly dopravní 
komplikace, které pravidelně vznikají na příjezdech 
do Prahy 6 a jejich řešení�
„Je nutné připustit, že pohled Středočeského 
kraje a středočeských obcí a Prahy 6 na dosud 
zavedená dopravní opatření se všude neshoduje,“ 
míní Petr Borecký, radní pro oblast veřejné dopravy 
a mobility� Zatímco s buspruhy obecně problém 
není, názory se liší u provozu na kruhovém objezdu 
u ulic Kamýcké a Roztocké a na křižovatce ulic 
Horoměřické a Evropské� „Jako možná rychlá 
řešení, která by situaci zmírnila, navrhlo IDSK 
zrušení vyhrazeného bypassu na kruhovém 
objezdu a prodloužení intervalu zelené semaforu 
na křižovatce,“ říká Petr Borecký�
IDSK dále konstatovala, že po zavedení dopravních 
opatření na Praze 6, je kromě individuální 
automobilové dopravy postižena i doprava 
veřejná� V tomto případě především linky PID 316, 
356, 340, 355, 350�
Petr Borecký ještě představil plány na vybudování 
tramvajových tratí ze Suchdola směrem 
Horoměřice a Roztoky a protažení železniční tratě 
z Lichocevsi k Velkým Přílepům� „Tyto projekty 
budou v příštím roce projednávány s obcemi 
i s veřejností, aby se našla shoda na tom, kudy je 
v území vést,“ informuje Petr Borecký�
Organizace ROPID a TSK dále ukázaly prezentaci, ze 

které vyplývá, že dopravní opatření na Praze 6 po 
ukončení uzavírek Lysolajského údolí a Papírenské 
nemají negativní vliv na zpožďování hromadné 
dopravy na linkách 107, 147 a 161 (naopak je 
pozitivní), zpoždění u individuální automobilové 
dopravy vzrostlo naopak o zhruba 12%� „Důležité 
však je, že jsme se shodli, že je nutné dopravní 
problémy řešit společně a řešit je partnersky,“ 
uzavřel Petr Borecký s tím, že další setkání se 
uskuteční v první polovině roku 2025�

Závěry z jednání:
l Středočeský kraj, obce i Praha 6 podporují 
v zájmu urychlení odbavování cestujících 
zavést nástup všemi dveřmi i do příměstských 
autobusů� Poradce náměstka primátora hl� 
m� Prahy,  pana Hřiba veřejně přislíbil, že 
by se tak mohlo stát již ve druhém kvartálu 
2025 s tím, že v lednu 2025 provede IDSK pro 

ROPID prezentaci výsledků pilotního projektu 
nástupu všemi dveřmi na středočeských 
linkách�
l Středočeský kraj, obce i Praha 6 apelují na hlavní 
město Prahu o urychlené vybudování buspruhu na 
Horoměřické�
l Praha 6, středočeské obce i Praha podporují 
záměr Středočeského kraje na vybudování 
tramvajových tratí ze Suchdola směr Horoměřice 
a Roztoky a záměr Středočeského kraje dohodnout 
se se Správou železnic na protažení železniční 
tratě z Lichocevsi do Velkých Přílep�
l Středočeský kraj, obce i Praha 6 podporují 
vybudování tramvajové tratě do Suchdola jako 
nezbytné podmínky pro budování tramvajových 
tratí dále do regionu�
l S výjimkou Suchdola se všichni přítomní shodli 
na potřebě dobudování severozápadní části 
Pražského okruhu�



Online zpravodaj pro obce      číslo 8/202410

Autobusová revoluce ve Středních Čechách - od 1. 12. 2024 začaly platit nové smlouvy s dopravci
Od 1� 12� 2024 vyjely podle nových jízdních 
řádů dopravci ve 35 provozních oblastech 
na základě výsledků výběrových řízení 
realizovaných společně Středočeským krajem 
a hl� m� Prahou� Nové smlouvy uzavřené na 10 
let přinášejí zejména zvýšení kvality v oblasti 
vozového parku či přísnější standardy kvality 
služby� Dále jsou na základě požadavků obcí, 
měst a cestujících a s ohledem na přepravní 
vazby a využití nabídky na jednotlivých 
trasách realizovány úpravy jízdních řádů 
i změny ve vedení některých linek� Na řadě 
linek jsou nasazena kapacitnější vozidla délky 
15 či 18 metrů� Současně s touto změnou 
dochází k rozšíření spolupráce s okolními 
kraji České republiky – nové linky PID vyjely 
například na Šumavu nebo do Krkonoš� Na 
vybraných linkách se zkušebně rozšiřuje 
možnost nástupu všemi dveřmi�

Nové desetileté smlouvy s autobusovými 
dopravci znamenají v mnoha oblastech 
Středočeského kraje změnu dopravců 
jednotlivých linek, ale také výrazné omlazení 
vozového parku� Příměstské a regionální linky 
PID nově zajišťuje 31 dopravců a také několik 
jejich subdodavatelů� Některé specifické linky 
nebyly obsaženy v soutěžených svazcích 
a z různých důvodů u nich bude aplikováno 
přímé zadání jednotlivým dopravcům� 
Požadavky na vozový park jsou však jednotné 
– předepsány jsou přísné kvalitativní 
standardy požadující například bezbariérovost, 
celovozovou klimatizaci, pohodlné látkové 
polstrované sedačky, digitální informační 
displeje včetně vnitřních LCD obrazovek či 
jednotný červenošedý vnější design vozidel� 
Všichni dopravci musí tak jako doposud 
poskytovat on-line informace o poloze svých 

vozidel do jednotného dispečerského systému, 
vozidla musí být čistá, řidiči nesmějí odjíždět 
ze zastávek napřed oproti jízdnímu řádu, musí 
dodržovat předepsané návaznosti a musí být 
oblečeni do stejnokroje dopravce� Odbavovací 
systém akceptuje také platby kartou� 
Nad provozem nonstop dohlíží dispečink 
PID, který řeší i případné mimořádnosti 
a neprodleně o nich informuje prostřednictvím 
komunikačních kanálů PID� Celkem je na 
příměstských a regionálních linkách PID 
provozováno cca 1200 vozidel délkového 
rozpětí od 7 do 18 metrů�

„Autobusové dopravce jsme vybírali v největší 
soutěži svého druhu v České republice. 
Zadávací řízení na nové smlouvy o veřejných 
službách jsme rozdělili do čtyř vln, přičemž 
v každé z nich jsme soutěžili 8 až 10 oblastí. 
Předložené nabídky jsme hodnotili na 
základě nejnižší nabídkové ceny,“ uvádí Petr 
Borecký, radní Středočeského kraje pro oblast 
veřejné dopravy a mobility a pokračuje: „Co 
se týče autobusové dopravy, přinášíme celou 
řadu novinek, které činí cestování veřejnou 
hromadnou dopravou vstřícnější. Jednou 
z nich je nástup do autobusů všemi dveřmi. 
Na dvou linkách jsme si ověřili, že systém, 
kdy se cestující nemusí odbavit u řidiče, 
funguje. Tržby neklesly, zlepšilo se dodržení 
jízdního řádů a cestování se díky tomu stalo 
příjemnější záležitostí. Nástup všemi dveřmi 
jsme pilotně testovali na linkách 705 a 519, 
kde zůstane, a nyní ho zkušebně rozjedeme 
i na linkách 423, 456, 481, 785 a 805.“
„Pro Prahu je klíčové, aby co nejvíce lidí, kteří 
sem denně dojíždí, využívalo hromadnou 
dopravu, což uleví přetíženým pražským silnicím 
od mimopražských aut. Zásadní je tedy zvyšovat 
komfort MHD a průběžně modernizovat 
vozový park, aby byla pro cestující co nejvíce 
atraktivní. Na řadě linek proto nově nasadíme 
kapacitnější vozidla, což znamená více 
místa a pohodlí. U všech autobusů jsou také 
samozřejmostí bezbariérovost, klimatizace, 
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digitální informační displeje či platba za 
jízdné platební kartou,“ konstatuje 1� náměstek 
primátora hlavního města Prahy pro oblast 
dopravy Zdeněk Hřib�
„Příprava a realizace soutěže, která neměla 
svým rozsahem v České republice obdoby, 
znamenala intenzivní spolupráci mezi 
Prahou a Středočeským krajem i stovky 
hodin práce všech zúčastněných pracovníků 
ROPID i IDSK. Zejména chci vyzdvihnout 
práci vedoucí projektového týmu, ekonomické 
náměstkyně ROPID Miroslavy Staňkové, jejíž 
erudice a pečlivost při přípravě zadávací 
dokumentace přispěla mimo jiné k tomu, 
že jsme se při výběru dopravců obešli 
bez komplikací i následných průtahů. To 
je v prostředí České republiky naprosto 
ojedinělé,“ říká ředitel ROPID Petr Tomčík�
„Nové smlouvy s autobusovými dopravci 
a s nimi spojené úpravy jízdních řádů 
přinášejí zásadní modernizaci a zkvalitnění 
služeb cestujícím ve Středočeském kraji. Ti 
se mohou mimo jiné těšit na pohodlnější 
cestování v moderních a klimatizovaných 
autobusech. Zásadní je celkové zlepšení 
dopravní obslužnosti v kraji, které zahrnuje 
i nová mezikrajská spojení, zkrácení intervalů 
na vybraných linkách, posílení kapacity či 
rozšíření pilotního projektu s nástupem všemi 
dveřmi. Věřím, že tyto změny přispějí ke 
komfortnějšímu a efektivnějšímu cestování 
pro všechny obyvatele našeho kraje,“ dodává 
Zdeněk Šponar, ředitel IDSK�

Hlavní změny na středočeských 
linkách PID
U řady nejvytíženějších linek zejména z Prahy 
do regionu je navýšena kapacita díky nasazení 
kloubových nebo patnáctimetrových autobusů 
namísto autobusů standardní délky (například 
do oblasti Mělníka, Klecan, Velkých Přílep, 
Kladna, Berouna, Příbrami, Dolních Břežan, Zruče 

nad Sázavou či České Lípy)� Delší vozidla jsou 
nasazena i na některých regionálních linkách 
na Nymbursku, Kolínsku a Kutnohorsku)� Na 
řadě linek jsou také zkráceny intervaly zejména 
v přepravních špičkách (například do Odoleny 
Vody, Nupak či Jesenice), častější provoz je 
o víkendech na linkách do oblasti Příbrami, 
Dobříše, Nového Knína, Sedlčan, Kostelce nad 
Labem, Nupak či Zruče nad Sázavou�

Některé linky změnily trasu nebo číslo� 
Například jsou sloučeny linky 428 a 765 do trasy 
Jesenice – Sibřina, část linky 449 do Bratřínova 
má nové číslo 748, linka 688 je z Nového Knína 
prodloužena do Dobříše� Větších změn doznaly 
také autobusové linky v oblasti Kralup nad 
Vltavou� Některé linky, zejména ty z číselné 
řady 421 – 427, jsou přečíslovány kvůli uvolnění 
číselné řady pro linky z Prahy do regionu nebo 
další mezikrajské linky�

Zkušební zavedení nástupu všemi dveřmi na 
regionálních linkách 519 a 705 je rozšířeno na 
linky 481, 785, 805, 823 (původně 423) a 858 
(původně 456)�
Další zásadní změny v rámci mezikrajské 
autobusové dopravy
Největší proměnou projde autobusová 
doprava v severní části Středočeského kraje 
s přesahem do Ústeckého kraje� V zastávce 
Nová Ves, u dálnice vzniknul nový přestupní 
uzel, kde na sebe vzájemně vyčkávají linky 
spojující hlavní sídla v této oblasti včetně 
páteřní linky 413 Praha – Litoměřice� Díky 
tomu vzniklo nová atraktivní a rychlé spojení 
například mezi Kralupy nad Vltavou a Mělníkem, 
Kladnem a Roudnicí nad Labem nebo Velvary 
a Litoměřicemi� Přímé spojení Kladna 
s Litoměřicemi zajistila také prodloužená linka 
650� Dál do Ústeckého kraje je prodloužená 
také linka 389 z Prahy, která z Loun pokračuje 
až do Chomutova�

Rozšířena je také spolupráce s Jihočeským 
a Plzeňským krajem� Linka 407 do Písku je 
posílena a o víkendech prodloužena až do 
Vodňan a Prachatic� Nová linka 416 jede 
z Prahy přes Horažďovice do Sušice, z Prahy 
do Strakonic jede nová linka 428, která jede 
o víkendech až do Volyně a Vimperku� Mezi 
Středočeským a Jihočeským krajem vyjely 
také nové linky 456 a 457 a na stávajících 
linkách 453 a 455 jsou nově nasazeny 
elektrobusy� Vzájemné uznávání tarifů PID 
a IDPK je rozšířeno na linkách 545, 546 a 548, 
kdy jízdenky PID platí v autobusech až do 
Rokycan�

Spolupráce s Královéhradeckým a Libereckým 
krajem vyústila v integraci linky 405 z Prahy 
přes Mladou Boleslav, Jičín a Vrchlabí do 
Špindlerova Mlýna� K ní se pravděpodobně od 
15� 12� 2024 přidá také linka 425 Praha - Městec 
Králové – Trutnov – Pec pod Sněžkou�

Informační kampaň a dohled nad prvními 
dny nových jízdních řádů
Nové jízdní řády od 1� prosince jsou zveřejněny 
na webu https://pid.cz a ve vyhledávačích 
spojení včetně mobilní aplikace PID Lítačka� 
Pro oblast s největšími změnami v severní 
části Středočeského kraje (přestupní uzel Nová 
Ves) je vydána tištěná brožura s jízdními řády 
jednotlivých linek�

Tato velká změna v organizaci veřejné dopravy 
se může zpočátku potýkat s občasnými 
problémy, které evidujeme a pracujeme na 
urychlené nápravě� Kolegové z IDSK současně 
sbírají veškeré podněty ke zlepšení, ty 
můžete zasílat na info@pid.cz� Děkujeme za 
trpělivost a věříme, že veškeré změny, které 
ve veřejné dopravě probíhají, povedou ještě 
k většímu komfortu pro cestující a občany 
Středočeského kraje�
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Stavební práce omezí provoz vlaků v úseku Zruč n. S. – Ledeč n. S., ČD zajistí náhradní autobusovou dopravu
V období od 2� září do 14� prosince 2024 budou probíhat stavební 
práce Správy železnic v úseku Zruč nad Sázavou – Ledeč nad 
Sázavou na trati č� 212� České dráhy nahradí během výluky všechny 
vlaky ve vyloučeném úseku náhradní autobusovou dopravou�
 Vlaky Českých drah budou v úseku mezi Zručí nad Sázavou a Ledčí 
nad Sázavou nahrazené dvěma linkami náhradních autobusů�
Zastávková linka XS80 zajistí spojení do obcí ve vyloučeném 
úseku tratě� Cestující upozorňujeme, že spoje náhradní 
autobusové dopravy budou v některých případech zastavovat na 
silničních komunikacích blíže center jednotlivých obcí a nebudou 
zajíždět k vlakovým zastávkám� Zastávka Budčice nebude během 
výluky obsluhována� Tato linka bude mít přípoj buď ve Zruči nad 
Sázavou, nebo v Ledči nad Sázavou�
Cestujícím, kteří plánují po úseku s náhradní dopravou pokračovat 
dále ve směru do Čerčan nebo do Světlé nad Sázavou, bude určena 
zrychlená linka XR80� Ta bude mít přípoje ve stanicích Zruč 
nad Sázavou a Ledeč nad Sázavou a bude zastavovat pouze ve 
vybraných zastávkách na trase�

Detaily jsou ve výlukovém jízdním řádu, který je k dispozici 
na webových stránkách ČD, v aplikaci Můj vlak a v dotčených 
stanicích a zastávkách�

Chybí vám v obsahu nějaké téma? Chcete se na něco zeptat? Máte připomínky? 
Pište na adresu obce@kr-s.cz.

Informace o krajském úřadě, 
novinky a užitečné informace naleznete:

Středočeský advent 2024: Rozmanitý program pro všechny generace
Bohatý kulturní program Středočeský advent znovu nabídne 
pestrou paletu akcí pro všechny věkové kategorie� Celkem 18 
krajských kulturních organizací uvede 79 adventních akcí, jež se 
uskuteční v muzeích, galeriích a skanzenech po celém regionu� 

Program zahrnuje vánoční výstavy, koncerty, divadelní představení, 
řemeslné dílny a další aktivity, které návštěvníkům přiblíží kouzlo 
Vánoc�
Mezi zajímavé akce patří například adventní koncert Haleluja Band 
v kostele Povýšení sv� Kříže na zámku Nižbor, tradiční předvánoční 
řemeslný jarmark v Regionálním muzeu Mělník nebo vánoční koncert 
plzeňské skupiny Gutta v Památníku Karla Čapka� Výstavu „Advent 
a Vánoce“ s řadou řemeslných workshopů a ukázek lidových tradic 
si připravilo Muzeum lidových staveb v Kouřimi� Již tradičně zve 
návštěvníky také Galerie Středočeského kraje v Kutné Hoře, a to na 
celodenní akci s názvem „ADVENT – DESIGN – GASK“, která nabídne 
design market, živou hudbu a divadlo pro děti� Pestrý program pro 
všechny generace si připravilo také například Hornické muzeum 
Příbram či berounské Muzeum českého krasu�
„Středočeský advent je skvělou příležitostí, jak si připomenout tradiční 
vánoční hodnoty a společně prožít atmosféru nadcházejících svátků,“ 
říká radní pro kulturu Václav Švenda� „Těší mě, že Středočeský kraj 
podpořil letošní adventní program částkou přesahující 650 tisíc korun, 
a že se do jeho přípravy zapojila široká škála našich příspěvkových 
organizací.“
V letošním roce připadá první adventní neděle na 1� prosince, 
poslední pak 22� prosince� Podrobný program Středočeského adventu 
2024 najdete na webových stránkách jednotlivých institucí, na 
stránkách Středočeského kraje či v aplikaci Středočech� Přijďte si užít 
předvánoční atmosféru a načerpat inspiraci na tradičních i moderních 
adventních akcích ve Středočeském kraji�

Mohlo by se hodit

https://www.cd.cz/jizdni-rad/tratove-jizdni-rady/files/cz-k212-2024vyluka09.pdf
https://1url.cz/@SKFB
http://www.stredoceskykraj.cz
https://1url.cz/@SKYT
https://1url.cz/@SKIG
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